
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/9377.

Benyújtás dátuma: 2020-02-26 22:01

Parlex azonosító: 1KX2IOJS0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Ungár Péter (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hány SNI-s tanuló vesz részt a közoktatásban?" 

Tisztel Miniszter Úr!

A súlyosan, halmozottan sérült gyerekek, az SNI-s diákok fejlesztésének kulcsszereplői a 
gyógypedagógusok. Sokszor ők az egyetlenek, akik hidat képeznek a fogyatékossággal élő 
gyerekek és a közoktatás között. Szerepük felbecsülhetetlen, mégis több ezren hiányoznak ma a 
munkaerőpiacról. Magyarországon legalább 3000 betöltetlen gyógypedagógus állás van, ezenkívül 
kevés az úgynevezett utazó gyógypedagógus is. Ezek a szakemberek nagyon sok túlórával 
dolgoznak, emiatt nem tudják a jogszabályok szerint ellátni a feladataikat. Például a halmozottan 
fogyatékos gyerekeknek a törvény szerint 8-10 órát kellene biztosítani hetente, ebből jó, ha négyet 
megkapnak.

A témával kapcsolatban érdeklődtem a Klebersberg Központnál, hogy megtudhassam hogy a 
2019/2020-as tanév első félévében tankerületenként hány SNI-s tanuló vesz részt a közoktatásban 
és hány gyógypedagógus foglalkozik velük szakterületre lebontva, ezenkívül a gyógypedagógus, 
illetve utazó-gyógypedagógus állások betöltetlensége felől érdeklődtem még.

Közérdekű adatigénylésemmel kapcsolatban Hajnal Gabriella elnökasszony válaszában elmondta, 
hogy a Klebelsberg Központ intézményfenntartói feladatokat a hatályos és idézett jogszabályoknak 
megfelelően nem lát már el, ellenben a jogszabály szerint oktatási központ feladatainak ellátására 
kijelölt szerv.

A Klebelsberg Központ tájékoztatása szerint a területi szervek kiváltak 2017. január 1-ével, és az 
így létrejött tankerületi központok vannak kijelölve az állami köznevelési közfeladat ellátásában 
fenntartóként résztvevő szervekként, így a Klebelsberg Központ nem minősül adatkezelőnek.

Az erre vonatkozó Kormányrendelet szerint azonban a Klebelsberg Központ folyamatos 



nyilvántartást vezet a tankerületi központok gazdálkodásáról, így különösen az előirányzatokkal és 
létszámmal való gazdálkodásról, valamint összegyűjti és ellenőrzi a kötelező, rendszeres és eseti 
jellegű adatszolgáltatásokat, szükség szerint összesítve továbbítja azokat az irányító szerv felé.

Mindezekre tekintettel szeretném megkérdezni Miniszter Urat, hogy a Klebersberg Központnak 
vannak –e hivatalos adatai a témában?

Tud –e felvilágosítást nyújtani a minisztérium, hogy 2019/2020-as tanév első félévében 
tankerületenként hány súlyosan, halmozottan sérült gyerek, illetve SNI-s tanuló vesz részt a 
közoktatásban és hány gyógypedagógus foglalkozik velük szakterületre lebontva?

Szeretném megkérdezni azt is, hány gyógypedagógus, illetve utazó-gyógypedagógus állás 
betöltetlen 2020 első negyedében?

Várom válaszát, segítő együttműködését előre is köszönöm.

Budapest, 2020. február 26.
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Ungár Péter
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